
Zápisnica č. 2/2009 
z rokovania Kolégia rektora STU dňa 23. 2. 2009 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, František Janíček, Dušan Petráš, Ján Kalužný, Robert 

Redhammer, Helena Žideková, Milan Žalman, Dušan Bakoš, Ľudovít 
Molnár, Alojz Kopáčik, Ján Vajda, Ľubomír Šooš, Ľudovít Petránsky, Oliver 
Moravčík, Pavel Timár, Vladimír Kovár, Pavol Horváth 

 
Neprítomní:  Maroš Finka, Juraj Česelský 
 
 
Program: 

Kontrola plnenia úloh 
1. Stav výstavby FIIT STU (pror. Janíček) 
2. Správa o činnosti ŠD STU (pror. Janíček) 
3. Multimediálne centrum STU – informácia o ďalšom postupe (pror. Janíček) 
4. Správa o vzdelávaní v akademickom roku 2007/2008 (pror. Kalužný) 
5. Vyhodnotenie Aktualizácie DZR STU 2008 (pror. Petráš) 
6. Návrh Aktualizácie DZR STU 2009 (pror. Petráš) 
7. 150. výročie narodenia Aurela Stodolu (pror. Petráš) 
8. Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy techniky a umenia za rok 2008 (pror. Redhammer) 
9. Smernica o poplatkoch za habilitačné a inauguračné konanie na STU (pror. Redhammer) 
10. Usmernenie k podávaniu projektov – Aplikovaný výskum (pror. Redhammer) 
11. Rozličné 
 
Písomne predložené materiály: 
1) Priebežná správa o postupe inžiniersko-projektovej prípravy FIIT STU v Bratislave (pror. 

Janíček) 
2) Správa o činnosti ŠD na STU za rok 2008 (pror. Janíček) 
3) Multimediálne centrum STU – informácia o ďalšom postupe (pror. Janíček) 
4) Správa o vzdelávaní v akademickom roku 2007/2008 (pror. Kalužný) 
5) Vyhodnotenie Aktualizácie dlhodobého zámeru rozvoja STU 2008 (pror. Petráš) 
6) Aktualizácia dlhodobého zámeru rozvoja STU na rok 2009 (pror. Petráš) 
7) Príprava akcií k 150. výročiu narodenia Aurela Stodolu (pror. Petráš) 
8) Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy techniky a umenia za rok 2008 (pror. Redhammer) 
9) Smernica o poplatkoch za habilitačné a inauguračné konanie a obhajoby DrSc. na STU 

pre externých uchádzačov (pror. Redhammer) 
10) Usmernenie k podávaniu projektov – Aplikovaný výskum – informácia (pror. 

Redhammer) 
11) Informácia o spoločnom financovaní využívania Superpočítača a multiprocesorového 

GRIDu na STU (pror. Finka, Pavol Horváth) 
12) Jarné divadelné predstavenie (pror. Petráš) 
13) Programové ciele UOO STU na rok 2009 (Vladimír Kovár) 
 
 
Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy:   
 
Nesplnené úlohy:  1/1/2009 – plnenie úlohy predĺžené do 16.3.2009 
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Rektor Báleš požiadal dekanov fakúlt STU, aby mu doručili informácie o spolupráci 
s univerzitami a pracoviskami v USA. 
 
 
K bodu 1 Stav výstavby FIIT STU (pror. Janíček) 
  
Pror. Janíček: Máme územné konanie hotové, je podaná žiadosť o stavebné povolenie. 

Medzitým bola vypísaná súťaž o zhotoviteľa stavby. Zo 6 uchádzačov súťaž 
vyhrala firma ZIPP, spol. s r. o. Bratislava. Doteraz neprišla žiadna námietka. 

Predseda AS 
STU Žalman: 

Výstavba FIIT STU nerieši koncepčne problémy kampusu STU v Mlynskej 
doline. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Požiadal všetkých o jednotnosť ohľadom výstavby FIIT STU a neuvažovať už 
v tejto fáze o iných alternatívach. FIIT je naklonená spolupráci v rámci 
kampusu STU v Mlynskej doline. 

 
Stanovisko KR STU č. 1/2/2009 
KR STU berie na vedomie informácie o stave výstavby FIIT STU. 
 
 
K bodu 2 Správa o činnosti ŠD STU (pror. Janíček) 
  
Pror. Janíček: Predložil písomný materiál, ktorý obsahuje informácie o stave ŠD STU – 

počtoch lôžok, financovaní, stave rekonštrukcie, stravovaní. Prebiehajú 
rokovania s predstaviteľmi cirkvi o využívaní ŠD Svoradov. MŠ SR znižuje 
dotácie na ŠD a z toho dôvodu výška bytného stúpa. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Internáty nie sú hlavnou úlohou univerzity a preto by sme sa podľa toho mali 
aj správať. 

Predseda AS 
STU Žalman: 

Sociálna časť je aj finančne zaintegrovaná do financovania VŠ a už boli 
viaceré žiadosti z Rady VŠ aj z SRK, aby sa tieto financie oddelili od 
ostatných lebo skresľujú finančné toky do VŠ. 

Dekan FEI 
STU Vajda: 

Opýtal sa na celkovú finančnú súvahu internátov, či na to doplácame alebo 
nie. Otázka stavby nového ŠD. Odpoveď: rozpočet je vyrovnaný a aj preto 
stúpa bytné. Nový internát môžeme stavať až po vysporiadaní pozemkov pod 
ŠD Jura Hronca a v Mlynskej doline sú podobné problémy. 

 
Stanovisko KR STU č. 2/2/2009 
KR STU berie na vedomie Správu o činnosti ŠD STU za rok 2008. 
 
 
K bodu 3 Multimediálne centrum STU – informácia o ďalšom postupe 

(pror. Janíček) 
  
Pror. Janíček: Informoval podrobne formou prezentácie o stave MMC STU, ktoré začína 

svoju činnosť pokusným vysielaním. Je podpísaná zmluva medzi STU a STV 
Jedná sa o prvý projekt tohto druhu v SR. Technická úroveň je veľmi vysoká, 
výroba bude plne digitálna. 

Rektor Báleš: Plánujeme postupne vytvoriť aj nový študijný program takto smerovaný, 
ktorý by nebol iba čisto technický. V podobe MMC máme silný nástroj na 
propagáciu STU a oslovenie mladých ľudí. 

Predseda UOO Ide už o uvedenie do prevádzky tohto MMC STU ? Odpoveď: nie, ide len 
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STU Kovár: o skúšobnú prevádzku, na slávnostné otvorenie budú pozvaní všetci členovia 
KR STU. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Z hľadiska nového študijného programu to nevidí veľmi perspektívne. Ako to 
bude slúžiť nám a ako smerom navonok. 

Dekan FCHPT 
STU Bakoš: 

Už viackrát sme sa pokúšali o univerzitné študijné programy bez veľkého 
úspechu, verí, že teraz sa to podarí. Finančne by to malo byť čo najskôr 
samonosné. 

 
Stanovisko KR STU č. 3/2/2009 
KR STU berie na vedomie informácie o Multimediálnom centre STU. 
 
 
K bodu 4 Správa o vzdelávaní v akademickom roku 2007/2008  

(pror. Kalužný) 
  
Pror. Kalužný: Predložil na rokovanie obsiahlu písomnú správu k tomuto bodu rokovania 

a komentoval jej obsah. Všetky fakulty sa nachádzajú v akreditačnom 
procese, ktorý zatiaľ úspešne prebieha. Úbytok študentov v Bc. štúdiu sa 
v minulom roku znížil. Znižuje sa však aj záujem o PhD. štúdium, pridelené 
štipendiá sme využili len na cca 80%. Uviedol aj silné a slabé stránky STU 
v procese vzdelávania. 

Rektor Báleš: Je pravda, že sa znovu zvýšil počet ŠP, ktoré sú v akreditácii. Ale je v rukách 
vedení fakúlt, ktoré z nich otvoria. Dal si urobiť analýzu, koľko študentov 
reálne študuje na jednotlivých ŠP – bude o tom informovať. Horšia je situácia 
v oblasti garantov ŠP, kde nám hrozia reálne problémy, ak nebudú 
pokračovať príslušným tempom inauguračné konania. 

Dekan SvF  
STU Kopáčik: 

Informácie hovoria, že stavebná prax volá po znižovaní počtu ŠP, chce skôr 
všeobecne vzdelaného absolventa s lepšou praktickou prípravou a potom 
ďalšie vzdelávanie formou CŽV. Ďalšia dôležitá vec je, ako sa starať 
o mladých ľudí – PhD. študentov, z ktorých prakticky výlučne máme našich 
zamestnancov. Z praxe prišlo na fakultu veľmi málo ľudí. 

Dekan FCHPT 
STU Bakoš: 

Dali sme na fakulte akreditovať viac ŠP, ale nemusia byť všetky otvorené. 
Prihovára sa tiež za vytváranie podmienok platových aj sociálnych pre 
študentov PhD. Máme obmedzené zdroje pre PhD študentov a demografická 
krivka klesá. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Štatistika umiestnenia hovorí, že naši absolventi sa veľmi dobre uplatňujú. 
Pokiaľ platy PhD študentov nedostaneme na trhovú úroveň, nepôjdu k nám. 

 
Stanovisko KR STU č. 4/2/2009 
KR STU berie na vedomie Správu o vzdelávaní v akademickom roku 2007/2008. 
Rektor STUvyzval dekanov na prípadné doplnenie (upresnenie) údajov v správe ešte pred jej 
preklopením do Výročnej správy STU. 
 
 
K bodu 5 a 6 Vyhodnotenie Aktualizácie DZR STU za rok 2008 a návrh 

Aktualizácie DZR STU na rok 2009 (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Predložil na rokovanie dva písomné materiály k uvedeným dvom bodom 

rokovania. Prvý je odpočtom plnenia úloh vyplývajúcich z dlhodobého 
zámeru rozvoja STU aktualizovaného pre rok 2008. Vymenoval splnené 
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úlohy v jednotlivých oblastiach života univerzity. Rovnakým spôsobom sú 
postavené a termínované aj úlohy pre jednotlivé rezorty na rok 2009. 

Dekan FCHPT  
STU Bakoš: 

Explicitne mu chýba v materiáloch oblasť energetiky. Na fakulte stále rastú 
náklady na energie a je vyhlásený krízový stav v tomto smere. Ďašie 
pripomienky k písomnému materiálu : 
- bod. 2 písm. i: nemá byť „uviedlo sa do prevádzky“, ale „pripravilo sa po 
investičnej stránke“ 
- bod 8 písm. b: nemá byť „marec 2008“, ale „december 2009“ 

Pror. Janíček: FCHPT STU sa tiež musí starať o svoje budovy- tak, ako dekani SvF alebo 
SjF STU. Predloží v krátkom čase komplexný materiál v oblasti energetiky, 
podmienkou je centralizácia energetiky.  

Dekan FIIT  
STU Molnár: 

Navrhuje zaoberať sa etickým kódexom VŠ študenta. Etický kódex 
zamestnanca VŠ predsa existuje, bol schválený aj v SRK. Máme tu problém 
plagiátorstva, ktorý zatiaľ nie je uspokojivo riešený. 

 
Uznesenie KR STU č. 1/2/2009 
KR STU súhlasí s Vyhodnotením dlhodobého zámeru rozvoja STU za rok 2008 a schvaľuje 
návrh aktualizácie dlhodobého zámeru rozvoja STU pre rok 2009 s pripomienkami. 
 
 
K bodu 7 150. výročie narodenia Aurela Stodolu (pror. Petráš) 
  
Pror. Petráš: Predložil písomný materiál, ktorý obsahuje podujatia organizované STU 

a mimo STU. Hlavné podujatie je navrhované 11.5.2009 v Aule Aurela 
Stodolu vrátane scenára. Požiadal dekanov o dodanie personálnych návrhov 
do prípravného výboru osláv tohto výročia. 

 
Stanovisko KR STU č. 5/2/2009 
KR STU berie na vedomie informácie o 150. výročí narodenia Aurela Stodolu. 
 
Úloha KR STU č. 1/2/2009 
Rektor STU ukladá dekanom fakúlt STU dodať personálny návrh za fakultu do prípravného 
výboru osláv 150. výročia narodenia Aurela Stodolu. 
Z: dekani fakúlt STU 
T: 2. 3. 2009 
 
 
K bodu 8 Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy techniky a umenia za rok 

2008 (pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Správu predniesol formou prezentácie, kde poukázal na všetky pozitívne aj 
negatívne trendy na STU ako aj smer, ktorým by sme sa mali v budúcnosti 
uberať. Máme príliš veľa publikácií na konferenciách, v zborníkoch 
a časopisoch, ktoré prakticky do dotácie nič neprinášajú. Publikovať treba 
hlavne v karentovaných časopisoch, recenzovaných zborníkoch. Hodnotné sú 
najmä zahraničné a domáce výskumné projekty. 

 
Stanovisko KR STU č. 6/2/2009 
KR STU berie na vedomie Hodnotenie úrovne STU v oblasti vedy, techniky a umenia za rok 
2008. 
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K bodu 9 Smernica o poplatkoch za habilitačné a inauguračné konanie na 

STU (pror. Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Predložil písomný návrh smernice rektora o poplatkoch za habilitačné 
a inauguračné konanie a za obhajoby DrSc. na STU pre externých žiadateľov. 

 
Stanovisko KR STU č. 7/2/2009 
KR STU súhlasí s návrhom Smernice o poplatkoch za habilitačné a inauguračné konanie 
a obhajoby DrSc. na STU pre externých uchádzačov. 
 
 
K bodu 10 Usmernenie k podávaniu projektov – Aplikovaný výskum (pror. 

Redhammer) 
  
Pror. 
Redhammer: 

Predložil písomný materiál s prehľadom projektových zámerov do aktuálnej 
výzvy MŠ SR, ktorá má uzávierku 2.3.2009. Za STU je zámer podať 22 
projektov. Z hľadiska alokovaných financií je pre Bratislavu reálnych iba 15 
projektov. Následne MŠ SR plánuje vydať ďalšiu výzvu na tento typ 
projektov. 

 
Stanovisko KR STU č. 8/2/2009 
KR STU berie na vedomie informácie k podávaniu projektov pre aplikovaný výskum. 
 
 
K bodu 11 Rozličné 
 
1) Rektor Báleš: 

Informoval o metodike nápočtu dotácie, ktorú vydalo MŠ SR pre rok 2009. Rektor 
navrhol, aby na STU došlá dotácia sa rozdelila na fakulty STU tak, že sa bude 
zohľadňovať výška dotácie  fakulty za uplynulé 3 roky v percentuálnom vyjadrení (50 – 
30 – 20 %) . Tým zamedzíme príliš veľkým výkyvom a celý systém bude stabilnejší. 
Dekan SvF STU Kopáčik: 
Ako to bude s Ústavom manažmentu. Odpoveď: vypočíta sa podľa výkonov, ktoré bude 
robiť pre jednotlivé fakulty STU. 
Dekan FIIT STU Molnár: 
Pre ÚM STU bude teda platiť to, čo bolo schválené v AS STU o výkonoch 
v pedagogike. 
Rektor Báleš, kvestorka Žideková: 
Budú platiť pôvodné pravidlá, ktoré vypracoval pror. Finka a schválil ich AS STU pred 
vznikom UM STU. 
Dekan MtF STU Moravčík: 
Víta tento model a pýta sa ako dlho bude takýto model garantovaný. Čo sa bude (brať do 
výpočtu) za rok 2008 – to čo bolo rozdelené alebo čo bolo pôvodne vypočítané. 
Odpoveď: to bude ešte preverené podľa konkrétnych čísel. 
Dekan SjF STU Šooš: 
Podporuje metodiku zohľadňujúcu 3 roky dozadu. Žiada však, nech tento systém trvá 
aspoň 5 rokov. 
Rektor Báleš súhlasí s požiadavkou 5 rokov, len ide o to, že o dva roky tu už bude iný 
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rektor, ktorý bude týmto uznesením zaviazaný. 
 
Rektor Báleš dal hlasovať dekanom fakúlt o tomto návrhu: 6 hlasov bolo za a jeden hlas proti. 
Uznesenie KR STU č. 2/2/2009 
KR STU súhlasí s návrhom rektora STU, aby sa dotácia pre jednotlivé fakulty STU počítala 
percentuálne z uplynulých troch rokov v pomere (50 – 30 – 20 %). 
 
2) Rektor Báleš: 

Predložil návrh na udelenie Plakety STU prof. Karolovi Balogovi z MtF STU v Trnave 
pri príležitosti jeho významného životného jubilea za prínos pre rozvoj STU. 
 

Uznesenie KR STU č. 3/2/2009 
KR STU súhlasí s návrhom na udelenie Plakety STU prof. Karolovi Balogovi pri príležitosti 
jeho významného životného jubilea za prínos pre rozvoj STU. 
 
3) Rektor Báleš: 

Oznámil všetkým členom KR STU, že je plánované výjazdné rozšírené rokovanie KR 
STU v dňoch 25. a 26.3.2009. Miesto konania a program budú včas oznámené. Rektor 
Báleš opäť pripomenul dekanom, že vzhľadom na situáciu, ktorá je, odporúča 
organizovať akcie v Gabčíkove. 

 
4) Prorektor Kalužný: 

Promócie PhD budú dňa 15. júna 2009 o 11:00 hodine. 
 
5) Prorektor Redhammer: 

Informoval, že Vedecká rada STU bude rokovať dňa 2. marca 2009. 
 
6) Predseda AS STU Žalman: 

Informoval, že najbližšie rokovanie AS STU bude v pondelok 2. marca 2009 
a nasledujúce 23. marca 2009. Informoval aj o programe najbližšieho rokovania AS 
STU. 

 
7) Prorektor Petráš: 

− Poďakoval všetkým za zabezpečenie Plesu STU, ktorého priebeh hodnotil vysoko 
kladne. Termín budúceho plesu STU už bol stanovený na 15.1.2010. 

− Oznámil konanie jarného divadelného predstavenia pri príležitosti Medzinárodného 
dňa učiteľov. Bude to baletné predstavenie v historickej budove SND dňa 26.3.2009 
o 19:00 hodine. Vstupenky budú distribuované obvyklým spôsobom. 

 
8) Riaditeľ CVT STU Horváth: 

Informoval o spoločnom financovaní využívania superpočítača a multiprocesorového 
GRIDu na STU.  

 
Uznesenie KR STU č. 4/2/2009 
KR STU súhlasí s účasťou STU na projekte superpočítač a multiprocesorový GRID pre STU 
a súhlasí s vyčlenením potrebných financií na tento účel pred rozdelením dotácie. 
 
9) Predseda UOO STU Kovár: 

- Predložil na rokovanie písomný materiál „Programové ciele UOO STU na rok 2009“ 
obsahujúci celkom 10 bodov a informoval stručne o jeho obsahu.  
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- Informoval aj o tom, že NR SR vyslovila súhlas (17.2.2009) s vyhlásením SR 
o prijatí niektorých záväzkov Európskej sociálnej charty (revidovanej) Rady Európy 
z roku 1996 a v piatok pred kolégiom rektora bol všetkým členom KR doručený plný 
text Memoranda o spolupráci pri riešení dopadov finančnej a hospodárskej krízy na 
slovenskú spoločnosť medzi vládou SR a KOZ SR (z 20.2.2009). 

 
10) Dekan MtF STU Moravčík: 

Opýtal sa, aký je stav verejného obstarávania pre centrá excelentnosti. Odpovedal pror. 
Redhammer: pripravuje sa nová smernica na VO a s MŠ SR ešte nie sú podpísané 
príslušné zmluvy. 

 
11) Dekan SjF STU Šooš: 

Informoval o konaní dvoch konferencií: 
Dňa 26.3.2009 bude francúzsko-slovenská konferencia a 12.-13.5.2009 bude 
stredoeurópska konferencia o automobilovom priemysle. 

 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD. 
 
 
 
 
Zápisnicu overili: 
 
 
Ing. Vladimír KOVÁR, PhD. – predseda UOO STU 
 
 
Prof. RNDr. Ľudovít MOLNÁR, DrSc. – dekan FIIT STU 
 
 
Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc. - rektor STU 
 


